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23. marts 2021 

Kære Poul Kattler og Niels Wellendorf  

Tak for jeres grundige henvendelse af 21. december 2020 med for-

slag til en kommende infrastrukturplan, som jeg har læst med stor 

interesse. Jeg skal først og fremmest beklage den lange svartid.  

Som jeg har sagt siden min første dag som transportminister, vil 

jeg arbejde for, at transportområdet også bidrager til den grønne 

omstilling. I stedet for en infrastrukturplan kalder jeg det derfor 

også en grøn mobilitetsplan, fordi det ikke kun handler om de veje 

og jernbaner vi skal bygge, men om hvordan vi skaber et stærkere, 

grønnere og mere fremtidssikret Danmark. 

Som det fremgår af forståelsespapiret mellem regeringen og vores 

støttepartier, ønsker vi at indgå en aftale, der i langt højere grad ta-

ger hensyn til klima og miljø. Det kræver blandt andet investerin-

ger i kollektiv transport og cyklisme.  

Vi mener i regeringen, at det er positivt, hvis en større del af trans-

porturene kan flyttes fra bil til kollektiv transport eller cyklisme. Vi 

er dog samtidig meget bevidste om, at der er dele af Danmark, hvor 

den kollektive transport eller cyklen ikke kan løse det daglige 

transportbehov. Den grønne omstilling af bilerne er heldigvis alle-

rede godt på vej. Ikke mindst med den grønne vejtransportaftale 

fra december 2020 mellem regeringen og vores støttepartier.  

I sidste ende kommer den konkrete prioritering i sagens natur 

an på, hvad regeringen kan finde opbakning til i Folketinget. 

Jeg ser frem til inden længe at drøfte de langsigtede infrastruk-

turinvesteringer med Folketingets partier.  

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 

 


